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PURMEREND - GORS

 V o o r  e n  d o o r  b e w o n e r s

Nieuwe wijkwethouder
In de vorige wijkkrant stonden we stil bij het aftreden van Harry 
Rotgans als wethouder van de gemeente en dus ook als onze 
wijkwethouder. In die laatste functie is hij opgevolgd door Coen 
Lageveen. Ook hij zal telkens een bijdrage aan onze wijkkrant 
leveren; zie de achterpagina voor een kennismaking.  l
 

Ze staan er!
We hadden het in de vorige twee wijkkranten al 
aangekondigd: de plaatsing van twee schaaktafels in onze 
wijk (en ook in de Wheermolen en het Stadje). Ze staan 
beide op de hoek van de Poelstraat en de Wielingenstraat, 
tegenover Flowers by Jennifer. Dus niet ook één tegenover 
de bioscoop zoals de gemeente eerder had gemeld.

Op een aantal zaterdagen, als het droog is, zijn er tussen 
13.00 en 16.00 uur vrijwilligers van de Schaakclub Purmerend 
bij de tafels aanwezig om mensen kennis te laten maken met 
het zogeheten Urban Chess. Meer informatie hierover kunt u 
vinden op www.schaakclubpurmerend.nl/schaaktafels. 

De schaaktafels zijn altijd beschikbaar om gebruikt te worden. 
Het principe bij Urban Chess is dat u zelf schaak- dan wel 
damstukken meebrengt. Mocht het nodig zijn, dan zijn ze ook 
bij Flowers by Jennifer te leen.  l
 

Markerkade

Rechte straat volgt kademuren

langs aftakking van de Where,

van Waterlandlaan tot Oeverlanden,

traptreden op stoep en brug.

Appartementen, driehoog, vooruit

springend, dan weer wijkend.

Kleine balkons en hier en daar

een klimplant tegen de gevel.

Verrassing: tegen de kademuur

een langgerekte, aangelegde tuin

met allerlei bloemen en planten.

Lindebomen langs de hele ka.

Straat genoemd naar Marken.

Hier een lange, rechte sloot,

daar land omringd met water

het Paard als baken aan de rand.

Hennie Pen-Dijkema
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COLUMN 
Gors-verhalen van een herdershond

“Banjer, ik ga nog een keertje 
terug naar de bibliotheek. 
Misschien mag ik een 
les voor laaggeletterden 
bijwonen. Ik wil zo graag 
weten hoe dat voelt, hoe ze 
daarin trainen.” Natuurlijk 
mag mijn baasje geen les 
bijwonen; het is al bijzonder 
genoeg dat de zeven 
deelnemers daar jaar in, jaar 
uit stug door blijven oefenen. 
Maar aan het gesprek met de 

coördinator heeft ze geloof ik ook wel veel gehad. Ze hebben 
zitten brainstormen welke dingen een machteloos gevoel 
kunnen oproepen. “Een tijdje geleden kreeg ik een nieuwe 
computer met Word 11 er op”, vertelt m’n baasje. “Omdat ik 
toch alleen maar verhaaltjes tik, kon ik met mijn oude Word XP 
van alles en nog wat. En nu, met die Word 11... Ik word er gek 
van; alles moet je opnieuw zien uit te vinden en alles staat op 
andere plekken. En al die uitzoekerij kost ontzettend veel tijd en 
geeft stress. Het einde van het liedje is, dat ik… gewoon stop!”
“Precies”, zegt Rita, de coördinator. “Zo moet je je dat gevoel 
een beetje indenken.” Mijn baasje komt door die opmerking 
op dreef: “Ja, en bijvoorbeeld met Mastermind - je weet wel, 
dat spel waarbij je moet raden waar de vijf kleuren zitten - dan 
heb ik twee kleuren op de goede plek, twee op de verkeerde 
en de vijfde kleur is fout. Die moet ik dan vervangen door een 
van de twee overgebleven kleuren. Geloof het of niet, maar 
dat kan ik niet stil in mijn gedachten doen, dat moet ik hardop 
beredeneren. En dan heb ik het nóg vaak fout – rotspel! 
Lijkt dat er een beetje op?” Ja, zo zou ik het me een beetje 
kunnen voorstellen.
Maar Annemarie, die de zeven laaggeletterden een keer per 
week lesgeeft, zegt: “Nee, daar lijkt het niet op! Er zijn zó veel 
verschillen; de een kan minder goed letters herkennen, de 
ander heeft moeite met verbanden leggen, en weer een ander 
heeft problemen met opschrijven. Bedenk wel dat Nederland 
2,5 miljoen laaggeletterden heeft! Maar wat al die mensen 
wél hebben, is leesangst. 
Leesangst verlamt, niet lezen 
kan zorgen voor problemen, 
en die problemen brengen 
de mensen in een 
isolement.” De bekende 
vicieuze cirkel. Maar ja, nu 
weet m’n baasje nog niet 
hoe het ‘voelt’ – misschien 
eens aan Ria vragen.
Zo gezegd, zo gedaan. “Nee, 
daar lijkt het echt niet op”, 
helpt Ria ons uit de droom. 
“Het moeite hebben met 
lezen geeft van te voren 
al een boel spanning. Als 

ik bijvoorbeeld naar de huisarts moet, ben ik zó bang dat ik 
niet uit mijn woorden kan komen, dat ik er thuis al om zit te 
huilen. En als je met iemand samen er naartoe gaat, dan richt 
die persoon zich niet tot mij, maar tot de ander. Dan zit ik er 
voor spek en bonen bij. Dat geeft dan een boos, maar vooral 
verdrietig en verloren gevoel, alsof ik niet besta. Ja, ik snap wel 
dat het extra tijd kost om dingen uit te leggen, maar ik kan er 
toch ook niets aan doen?” Het blijft moeilijk om het te snappen, 
want dit is niet het gevoel van laaggeletterdheid, maar een van 
een gevolg daarvan.
Hoe doet Ria het dan met boodschappenlijstjes?
“Boodschappenlijstjes?” Ze kijkt verbaasd. “Die heb ik allemaal 
in mijn hoofd. Ik herken de producten. Maar wat wel moeilijk is, 
is als een supermarkt dingen op nieuwe plekken heeft gezet, 
dát is wel even lastig, maar ik denk dat iedereen daar aan moet 
wennen. Nee, ik heb een fotografisch geheugen!”
Ze kijkt peinzend voor zich uit en vervolgt: “Ik hoop maar dat ik nooit 
ellende met m’n hoofd krijg, 
want dan ben ik alles kwijt! 
Weet je, het grote probleem is: 
ik kost mensen veel meer tijd; 
niet alleen de dokter, maar ook 
anderen als ze me dingen in 
zogezegd normale woorden 
moeten uitleggen.”
M’n baasje voelt zich wat 
aangevallen, denk ik, want 
die legt uit: “Als ik op een 
heel eenvoudige manier 
iets zou vertellen, dan heb 
ik het gevoel dat ik jou als 
een kleuter behandel. Maar 
zo voelt dat dus niet voor 
jou?” Nee, daar is Ria zelfs 
blij mee.

Het zijn wel heel persoonlijke dingen die verteld worden, 
en dat alles om maar om een beetje te begrijpen wat 
laaggeletterdheid is en wat dat met je doet. Dit is toch wel 
een heel bijzonder gesprek.
Als we thuis zijn, zegt m’n baasje: “Wat is het toch een 
voorrecht als alles gewoon vanzelf gaat! Al dat geworstel, al dat 
gepieker, al die angst! En dat alleen maar… om te leven!! Ach 
Banjer, wat snap jij daar nou van? Kijk, een lekkere kluif.”

Tot een volgende keer en een high-five van Banjer.  l

Wilt u hulp bij beter leren lezen of schrijven,  

bel of mail dan met Bibliotheek Waterland,  

telefoon 06-14305887, e-mail: nlplein@

bibliotheekwaterland.nl.
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Ga stemmen!
Op 6 juni mogen we weer stemmen. We kiezen dan 
de leden van het Europees Parlement. Als neutrale 
wijkkrantredactie gaan we u natuurlijk niet vertellen 
op welke partij u het beste kunt stemmen en waarom.

Net als bij vorige verkiezingen luidt ons advies: ga stemmen;  
maak gebruik van uw stemrecht! En Europa is belangrijk; laat u niet 
wijsmaken dat de Europese samenwerking niets voorstelt.  l
 

Bomenkap
In het plantsoen achter 
het Klaverhof en de 
Hondsdrafstraat zijn alle 
bomen gekapt. Al eerder, 
zes jaar geleden, gingen 
de eerste bomen, maar 
nu is de rest vakkundig 
neergehaald. Er komen 
nieuwe exemplaren, maar die 
moeten weer jaren groeien 
voordat het weer een leuk 
bosje is. Hierbij een paar 
foto’s van de kap op 17 april.

Margreet Leerlooijer.  l
 

Nog steeds geen woonplek
Het is inmiddels meer dan vier jaar geleden, maar u kunt 
zich waarschijnlijk nog wel herinneren dat we in onze 
wijkkrant aandacht vroegen voor de perikelen rond het 
zoeken naar een woonvoorziening voor mensen met 
diverse complexe problemen (verslaving, psychiatrie, 
gedragsstoornis of crimineel gedrag), waarbij 24 uur 
begeleiding aanwezig is.

De bedoeling was dat die voorziening aan het Oudelandsdijkje 
(zie foto) zou worden gevestigd. Dit plan ondervond veel 
kritiek bij buurtbewoners, en mede daardoor dreigde er in de 
gemeenteraad geen, of slechts een heel krappe meerderheid 
voor te zijn. De raad was wel voor het oprichten van zo’n 
voorziening, maar dan op een andere locatie.
‘Dat wordt lastig’, schreven we in de wijkkrant van maart 2020. 
‘De beoogde plek leek ons ook niet zo geschikt, maar welke is dat 
wel? Kiezen voor een locatie waar minder actiebereidheid onder de 
buurtbewoners wordt verwacht mag daarbij natuurlijk niet leidend 
zijn. Het ziet er dan ook naar uit dat de raad straks voor een 
lastige keuze staat. Maar uiteindelijk moet die keuze natuurlijk toch 
worden gemaakt.’

Overleggen
Het bleef jarenlang stil over deze kwestie (althans: het 
onttrok zich aan onze waarneming), maar die stilte is onlangs 

doorbroken. Het college van B&W gaat met de gemeenteraad 
overleggen hoe het probleem kan worden opgelost met zo 
veel mogelijk draagvlak onder de bewoners. Hopelijk gaat het 
dan over de meest geschikte plek en niet over de vraag of die 
mensen wel welkom zijn in onze gemeente.
Na meer dan vier jaar mag er toch zo langzamerhand wel eens 
een besluit over worden genomen!  l

Cursussen in het archief

Eerder hebben we al aangekondigd dat u vanaf 
oktober weer in het Waterlands Archief kunt 
meedoen aan de cursussen ‘Lezen van oud schrift 
voor beginners’ en ‘Genealogie voor beginners’.

U kunt zich er helaas nog steeds niet voor aanmelden. 
Dit kan pas tegen de zomer. Hou de website van het Archief 
dus in de gaten!  l
 

Met de bus naar noord
Stel: je bent niet zo erg bekend in onze wijk. Je bent 
op ziekenhuisbezoek geweest en wilt daarna met het 
openbaar vervoer naar Amsterdam-Noord. Je loopt de 
achterkant van het ziekenhuis uit en ziet dan rechts van 
je een bushalte: halte Veenweidestraat, naar Amsterdam-
Noord met lijn 110 zie je dan. Blij!

Gelukkig zijn wij wel bekend in onze wijk. Wij zouden het 
anders doen. De genoemde halte (letterlijk) links laten liggen, 
de Gorslaan oversteken en dan bij de halte die eveneens 
Veenweidestraat heet, bus 306 naar Amsterdam- Noord nemen.

Het verschil? De 110 gaat eerst door Edam en Volendam en dan 
pas naar Noord, en de 306 rijdt over de Jaagweg naar Noord; 
veel korter en sneller dus – en ook veel vaker.
Had m.net dit nu niet even kunnen vermelden bij de eerste 
halte Veenweidestraat?  l
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COLOFON
De wijkkrant wordt gemaakt door en voor bewoners.
Artikelen en foto’s mogen worden overgenomen met 
bronvermelding.

E-mail redactie: wijkkrantgors@gmail.com.
De redactie behoudt zich het recht voor ingezonden artikelen 
in te korten of niet te plaatsen.
Redactie: Bouwe Meijn. 
Gedicht: Hennie Pen-Dijkema. 
Column: Cecile Righart.
Foto’s: Ron ter Schegget. 
Wijkwethouder: Coen Lageveen.

De volgende wijkkrant verschijnt op 11 juli; die daarna 
op 19 september, 31 oktober en 12 december.

Van de wijkwethouder

Beste bewoners van de Gors,

Voor degenen die mij niet kennen, 
stel ik mij graag even voor. Mijn naam 
is Coen Lageveen. Na een periode 
van acht jaar als raadslid namens de 
Stadspartij mag ik sinds maart 2022 
wethouder zijn van Purmerend. Als 
geboren en getogen Purmerender ben 
ik daar dan ook enorm trots op.
Sinds begin april ben ik naast 

wijkwethouder van de Wheermolen, waar ik woon, ook 
wijkwethouder van de Gors. Naast het wijkwethouderschap van 
beide wijken heb ik onder andere mobiliteit, duurzaamheid, 
wijkmanagement, energietransitie, dierenwelzijn en milieu in 
mijn portefeuille.
Ik vind het erg belangrijk om goed in verbinding te staan met 
mijn medebewoners van de gemeente. In de Wheermolen 
organiseren we met de wijkmanager, wijkagent en 
wijkhandhaving regelmatig een wijkinloopspreekuur. Hier kan 
elke wijkbewoner, zonder afspraak, binnenlopen om met ons 
in gesprek te gaan over de wijk. Dit wil ik ook in de Gors gaan 
doen. Zodra er een datum en locatie bekend is, hoort u dat.
Daarnaast willen we regelmatig een wijkschouw houden. 
Daarbij gaan we lopend of fietsend door de wijk. U kunt ons 
dan plekken laten zien waar u iets over kwijt wilt of waarvan u 
denkt dat we er iets aan kunnen verbeteren. Ook zal ik in elke 
wijkkrant een stukje schrijven.

Heeft u vragen of opmerkingen over de Gors, neem dan contact 
op met de wijkmanager, mevrouw Azzouz, via 0299 452452 of 
mail naar z.azzouz@purmerend.nl

Hopelijk tot snel!

Coen Lageveen, wijkwethouder  l
 

En nu de lucht in

Purmerend groeit. Tot 2040 wil het minimaal 10.000 
woningen toevoegen aan het bestaande bestand. 
Ongeveer 1800 woningen daarvan zijn gepland in het 
Waterlandkwartier. Het wordt een wijk waar wonen, 
werken en recreëren samenkomen.

De bouw van appartementencomplex Terrazza is inmiddels 
begonnen. Daar komen 91 woningen: 84 sociale huurwoningen, 
96 middeldure huur- en 111 vrijesectorhuurappartementen.
De sloop- en bouwwerkzaamheden zijn in volle gang, zoals u 
op de foto’s kunt zien. Naar verwachting wordt het project eind 
2026 opgeleverd. Het is nu nog vlak, maar over een tijdje gaat 
het echt de lucht in!
Het hele project bestaat uit drie appartementengebouwen. 
De complexen komen te staan in het gebied tussen de 
Waterlandlaan, de Landsmeerstraat en de Zeevangstraat 

(tegenover de bibliotheek). Het hoogste gebouw, van maximaal 
vijftien verdiepingen, komt aan de kant van de Waterlandlaan. 
De panden lopen als een trap met daktuinen af in de richting van 
de Purmerweg en het Waterlandplein. In het gebouw is op de 
begane grond ruimte voor kantoorruimtes en parkeerplekken. l

Ken je wijk
De foto in onze vorige wijk-
krant was genomen bij het 
water tussen de Boezemkade 
en de Sprangkade. We ont-
vingen twee goede oplos-
singen. Na loting gaat de 
VVV-bon van vijftien euro naar 
Saskia Reep. 
Van harte gefeliciteerd!

Hier de nieuwe opgave. Stuur 
uw oplossing binnen twee 
weken naar onze redactie: 
wijkkrantgors@gmail.com. 
Vergeet niet uw naam en 
adres te vermelden.         l

Waar is dit?
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